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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az interpelláció címe: "Mikor mondják fel végre a Paks 2. beruházás szerződését?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az  LMP évek  óta  figyelmezteti  arra  a  kormányt,  hogy a  Paks  2.  beruházás  felesleges,  drága,
veszélyes és rossz üzlet. Mára eljutottunk oda, hogy a kormányzat is beismerte azt, hogy komoly
csúszás várható a projektben, a korábbi államtitkár menesztésével pedig már a politikai felelősök
keresése is megkezdődött. Most ott tartunk, hogy van egy rossz szerződés, egy rossz koncepció,
amihez társul az idegen befolyásszerzési törekvések okán előálló nagyon komoly nemzetbiztonsági
kockázat, miközben a szakmai szereplők és maga a közvélemény is nagy többségben elutasítja a
paksi bővítést, a kormány mégis kitart mellette. 

Varga Mihály 2019. február 21-én Moszkvában folytatott tárgyalásokat. A tárgyalásokról nem sietett
tájékoztatni  sem az  Országgyűlést,  sem a közvéleményt.  Több kérdést  is  tettem fel  a  kormány
különböző  szereplőihez  ezzel  a  moszkvai  úttal  kapcsolatban.  Süli  miniszter  úr  elmondta,  hogy
megállapodtak a gigahitel módosításáról, ezt követően Varga Mihály az egyik bizottsági vitában azt
fejtegette, hogy nem módosították a paksi hitelszerződést.

A Pénzügyminisztérium a paksi beruházás pénzügyi konstrukciójának módosításával kapcsolatos
közérdekűadat-igénylésemre  annyit  tudott  csak  válaszolni,  hogy  ők  aztán  nem  minősülnek
adatkezelőnek.  Ebben  az  ügyben  is  pert  kellett  indítsak  a  minisztérium ellen,  hogy a  magyar
emberek megtudhassák, miről tárgyaltak megint a fejük felett. A per során tett érvelésük sokat elárul
a kormányzati hozzáállásról. A logikai bakugrásokkal tarkított kétségbeesett törekvés az információ
eltitkolására egészen sajátos ívet írt le onnan indulva, hogy a Pénzügyminisztérium saját meglátása



szerint  nem  adatkezelő,  ott  folytatva,  hogy  a  kért  adat,  azaz  a  hitel  módosításáról  történt
megállapodás nem létezik, azon keresztül, egészen odáig, hogy Süli miniszter úr már elmondta a
nyilvános parlamenti ülésen az adatokat, úgy, hogy azok 10 évig döntéselőkészítő, „nem nyilvános”
adatok, ezért nem kiadhatóak. 

Az  már  csak  hab  a  tortán,  hogy  a  Pénzügyminisztérium  jogi  képviselője  nem  tudott  arról
nyilatkozni, hogy pontosan mikor is állapodtak meg a hitelszerződés módosításáról…

Tisztelt Képviselőtársaim! 

Sok oka van, hogy miért nem szabad Paks 2-t megépíteni. Veszélyes, veszteséges, drága, ökológiai
és pénzügyi katasztrófa Magyarországra és a magyar emberekre. De ha csak annál – a per során is
kiviláglott – egy érvnél maradunk, hogy Önök, mennyire kezelik komolyan ezt az ügyet, akkor is
világos, hogy már önmagában ezért sem szabad Önökre bízni ezt a projektet, ami a magyar emberek
ezermilliárdjait veszélyezteti! 

Kérdezem tehát Miniszter Urat, felmondják-e végre a Paks 2. beruházás szerződését?

Demeter Márta
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